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Forslag til vedtak 
Kontrollutvalget tar redegjørelsen til orientering.  
 
Vedlegg 
Svar på henvendelse om manglende folkevalgtopplæring for nye medlemmer i ulike utvalg 
 
Saksopplysninger 
I kontrollutvalgets møte 15. november 2024 i sak 50/24 - Innspill til kontrollarbeidet, 
diskuterte kontrollutvalget at det oppfatter at det var manglende folkevalgtopplæring som nytt 
medlem i ulike utvalg i kommunen. Dette innebærer også varamedlemmer.  
  
Det ble fattet følgende vedtak:  
  
Kontrollutvalget ber sekretariatet sende en henvendelse til administrasjonen om manglende 
folkevalgtopplæring for nye medlemmer i ulike utvalg slik at dette blir fulgt opp i neste 
periode. 
  
Kontrollutvalget har mottatt svar på sin henvendelse hvor det vises til følgende: 
  

• Kommunen har lagt til rette for flere arenaer for folkevalgtopplæring.  
• Den første opplæringen ble gjennomført med hovedfokus på kommunestyrets 

medlemmer. I denne forbindelse valgte kommunen å inkludere de to første 
vararepresentantene fra de tre største gruppene, samt den første vararepresentanten 
fra de øvrige gruppene. På denne måten var flere av utvalgsmedlemmene invitert til å 
delta, selv om ikke alle hadde anledning, eller prioriterte å delta på den. 

• Kommunen har arrangert budsjettseminar, opplæring i eierstrategi, og mottatt besøk i 
kommunestyret fra flere selskaper, blant annet SHMIL og Helgeland kraft. 

• Det har også blitt gjennomført kurs i landbrukslovgivning for kommunepolitikere, der 
blant annet utvalg for samfunnsutvikling og infrastruktur var deltagere. 

• I tillegg har utvalgene arbeidet med egne reglementer, og planstrategien har vært til 
behandling i samtlige utvalg. 

• Delegeringsreglementet har vært til behandling i kommunestyret. Kommunen 
forventer i den forbindelse at de forskjellige partigruppene har hatt en gjennomgang 
på det, før det ble sluttbehandlet. Det er nyttig for partimedlemmene og delta på de 
gruppemøtene som skjer i forkant av politiske møter. 

• Kontrollutvalget har deltatt på en egen kontrollutvalgssamling.  
• For å styrke både kunnskapen og engasjementet i kommunestyret har kommunen en 

ordning hvor utvalgsmedlemmer velges som saksordførere når saker de har 
behandlet i utvalgene skal opp til behandling i kommunestyret. Dette bidrar til å gi 
medlemmene økt trygghet i sin rolle og styrker deres forståelse av saksgangen i 
kommunen. 

• Dersom det er behov for spesiell opplæring av utvalgsmedlemmene, må utvalget selv 
komme med en henvendelse og en oversikt over hvilke temaer de ønsker opplæring 
i. Man er enda ikke halvveis i denne kommunestyreperiode, og folkevalgtopplæring er 
en pågående og kontinuerlig  prosess.  



• Kommunen tar med seg kontrollutvalgets innspill om behovet for mer spesifikk 
opplæring for utvalgene og deres varamedlemmer, tidlig inn i neste 
kommunestyreperiode.   

  
Vurdering 
Sekretariatet vurderer at kontrollutvalgets henvendelse er svart ut og at administrasjonen har 
sendt en god orientering om hvilke tiltak som er gjort i forbindelse med 
folkevalgtopplæringen. Sekretariatet anbefaler at kontrollutvalget tar redegjørelsen til 
orientering.  
 
 


